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FOND EVROPSKÉ POMOCI 
NEJCHUDŠÍM OSOBÁM 

 

Zápis ze 7. prezenčního jednaní Pracovní skupiny pro nastavení operačního 

programu pro využívání Fondu evropské pomoci nejchudším osobám v letech 

2014-2020 (PS) 
 

Účastníci: viz prezenční listina 

 

Datum a místo konání: 9. 6. 2016, 11:00-12:00, Praha, Kartouzská  4, zasedací místnost 318 

Průběh jednání: 

Úvodem účastníky přivítal PhDr. Arno Kraus, zastupující ředitel odboru kancelář náměstka pro řízení 

sekce ekonomiky a evropských fondů MPSV, který vedl jednání PS v zastoupení nepřítomného 

předsedy Mgr. Martina Kučery, náměstka ministryně pro řízení sekce ekonomiky a evropských fondů.  

Představil program jednání a konstatoval schválení programu jednání PS. 

Ing. Jiří Vondrák, vedoucí oddělení ostatních evropských fondů, shrnul rámcově postup 

implementace OP PMP za období od posledního zasedání PS a představil stručně úkoly 

nadcházejícího období.  

Programová manažerka Mgr. Hana Šišková-Grznárová, MAE, informovala podrobně o dění v rámci 

specifického cíle 1. Představena byla výzva 30_16_003, v níž právě probíhá příjem žádostí o podporu 

a která je určena čtyřem krajům. Pozornost byla věnována i harmonogramu, rozdílům výzvy oproti 

výzvě předchozí, úloze příjemce a partnerů, zjednodušení výkaznictví, zkrácení nezbytného 

souvislého nároku na dávky v hmotné nouzi z 20 na 3 měsíce, propagačním materiálům a dalším 

specifickým aspektům výzvy. 

S finanční stránkou, výší alokace, způsobem financování a dalšími náležitostmi seznámila účastníky PS 

Ing. Květuše Rajdlová, finanční manažerka. V zastoupení realizátorů rovněž blíže představila běžící 

projekty Jihomoravského a Libereckého kraje. 

Podrobnosti o specifických cílech 2 a 3 uvedl programový manažer Mgr. Robert J. Hřebíček. Věnoval 

pozornost zejména nové výzvě s číslem 30_16_004, která byla vyhlášena i ve jmenovaných oblastech. 

Také zde byly jmenovány rozdíly oproti výzvě předchozí, např. v rozšířeném sortimentu pomoci či 

partnerských organizacích, pracovní skupina byla též detailně informována o dosavadním průběhu 

obou fází prvního realizovaného projektu odboru řízení projektů MPSV a harmonogramu příprav 

projektu připravovaného. Důležitou roli v novém projektu hraje také zapojení většiny potravinových 

bank na úrovni partnera. 

Tématem byla i zbývající alokace v SC III, o níž se hovořilo i v souvislosti s možným přesunem do SC II 

z důvodu většího zájmu partnerských organizací o potraviny, ačkoli zvažovány budou i další možnosti 

využití. ŘO OP PMP proto uvítá náměty členů PS na případné využití prostředků v oblasti materiální 

pomoci. 
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V souvislosti s možnými přesuny prostředků také upozornil ZŘO 80 PhDr. Kraus, že v budoucnu může 

nastat i situace, kdy budou prostředky přesunuty i z SC I do SC II. Přes zájem příslušných věcných 

odborů krajských úřadů totiž v rámci krajů často chybí politická podpora pro zapojení do projektů SC 

I. Mgr. Šišková-Grznárová jako jeden z důvodů označila i to, že kraje z projektů nemohou čerpat 

žádné prostředky, přesto nesou odpovědnost a to i za subjekty, jichž nejsou zřizovateli. Úroveň zájmu 

o zapojení do projektů rovněž mohou ovlivnit i nastávající krajské volby.  

Slova se poté ujal opět Ing. Jiří Vondrák s informacemi o chystaném materiálu Výroční zpráva o 

postupu implementace OP PMP. Tento dokument bude zachycovat postup implementace programu 

v roce 2015 a před odesláním Evropské komisi (termín 30. 6. 2016) bude zaslán k připomínkám 

členům pracovní skupiny.  

Podrobné informace z jednotlivých vstupů lze nalézt v prezentaci ŘO OP PMP, která je přílohou této 

Zprávy. 

Diskuse 

V rámci následné diskuse zaznělo několik dotazů a námětů z řad účastníků jednání, na něž reagovali 

zástupci ŘO OP PMP. 

 Kdy bude znám způsob, jakým bude čerpán zbytek alokace v oblasti SC III? 

 V současné době se teprve rozebíhá projekt odboru 35, který bude na dva roky, osud alokace 

SC III tedy není předmětem krátkodobého horizontu, spíše průběhu roku 2017 

 

 Rychlosti čerpání i zájmu cílových skupin by konvenovalo zařazení domácích elektrických 

spotřebičů mezi položky nabízené materiální pomoci. Je to možné? 

 Bohužel to možné není, z FEAD a OP PMP lze financovat jen jednoduché pomůcky do 

domácnosti/kuchyně, nádobí, vařečky apod. Komodity je nutno odvozovat od předem dané 

soustavy indikátorů, jimiž vykazujeme množství a typ poskytnuté pomoci. 

 

 Tyto indikátory by měly být členům PS OP PMP známy, aby bylo možno navrhovat využití 

alokace SC III v mezích reálných možností OP PMP. 

 Indikátory budou členům PS OP PMP zaslány jako příloha společně se Zápisem z jednání. 

 

 Je možno financovat školní pomůcky? 

 V zásadě to možné je a např. Rakousko z FEAD školní pomůcky financuje, i v rámci MPSV byla 

tato možnost navržena a diskutována, v současné době však není dořešen způsob, jakým by 

se to dělo, zejména vhodné „distribuční kanály“, dořešit by bylo třeba rovněž otázku 

duplicity opatření s mimořádnou okamžitou pomocí, která bývá poskytována právě na účely 

zakoupení školních pomůcek. Do budoucna však tato varianta zaměření pomoci uzavřena 

není. 

 

 Je možno, aby se do projektu ještě zapojily ty potravinové banky, které tak doposud 

neučinily? 
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 V zásadě to možné je, je však třeba aby se příslušné PB okamžitě spojily s realizátorem 

projektu odborem 35. Ten dokončuje přípravy výběrového řízení na dodavatele, přičemž 

počet odběrných míst je jedním z důležitých aspektů zadávací dokumentace. Vzhledem 

k předchozím intenzivním jednáním se zástupci všech PB však není pravděpodobné, že by 

zbývající PB svůj postoj přehodnotily. 

 

 Jaké jsou možnosti v případě, kdy zapojené organizace hodlají z potravin získaných z OP PMP 

vařit a stravu vydávat klientům svých zařízení? 

 OP PMP dlouhodobě naráží na problém, že většina služeb, které jako jednu z činností mají i 

přípravu a výdej jídel, musí požadovat motivační poplatek od konečných příjemců, který 

nesmí být nulový. To je v rozporu s nařízením o FEAD, kdy musí být pomoc poskytována zcela 

bezplatně. V současné době je tento způsob využitelný jen u malého množství zákonem 

definovaných služeb, kde poplatek vyžadován není. Rovněž jsou iniciována jednání 

s odborem 22 MPSV, jejichž předmětem by měly být právě možnosti navržení takových 

modelů, kdy by vaření a výdej jídel připravených ze surovin financovaných z projektu bylo 

možno využít v co nejširší škále případů. O výsledcích budou informováni členové PS i 

poskytovatelé služeb a další organizace. 

Závěr jednání 

Po skončení diskuse uzavřel předsedající PhDr. Kraus jednání PS OP PMP všeobecně přijatým 

konstatováním, že postup implementace OP PMP byl v rámci zasedání PS projednán bez zásadních 

připomínek k projednávaným dokumentům a implementaci programu. 

Jako termín příštího zasedání PS OP PMP bylo stanoveno datum v rozmezí 17. – 21. 10. 2016. 

 

 

 

Zápis vypracoval: Mgr. Robert J. Hřebíček 

Zápis schválil:   PhDr. Arno Kraus 

 

 

Přílohy: 

1/ Prezentace ŘO OP PMP 

2/ Seznam komodit projektu z druhé výzvy SC II a III 

3/ Seznam indikátorů 


